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19 Eylül 2024 tarihli Resmi Gazete’de yayınlanan 2024/321 Sayılı 
Cumhurbaşkanlığı kararnamesi ile Burdur'da mevcut Vali Türker 
Öksüz merkeze görevlendirilirken, yeni Burdur Valisi Tülay 
Baydar Bilgihan oldu.

             BURDUR’A KADIN VALİ
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın imzasıyla Resmi Gaze-

te'de yayımlanan karar ile 16 il’in valisi değişti.  13 aydır Burdur'da 
görev yapan Vali Türker Öksüz'ün yerine İçişleri Bakanlığı Personel 
Genel Müdür Yardımcısı Tülay Baydar Bilgihan atandı. Tülay Baydar 
Bilgihan, Burdur'un ilk kadın valisi oldu. Türker Öksüz ise Mülkiye 
Başmüfettişi görevine getirildi.

Bu atama, Burdur tarihinde bir ilk olma özelliği taşıyor, Burdur'da 
ilk kez bir kadın mülki idare amiri olarak görev yapacak.

Tülay Baydar Bilgihan, İçişleri Bakanlığı’nda Personel Genel 
Müdür Yardımcısı olarak görev yapıyordu... Tülay Baydar Bilgihan, 
Burdur'da ilk kez ‘bir Kadın Vali unvanı ile Gadın Burdur'da göre- 
vine başlayacak.

Burdur’da 
   Vali
değişti

Burdur Valilileriyle ilgili çarpıcı bilgiler, istatistikler....

Burdur’un en öne çıkan temel sorunlarının çözümü noktasında Burdur’daki dinamikler, bileşenler neler yapıyor? 
Kamu kurumları, siyasiler, yerel yönetimler, sivil toplum kuruluşları, meslek odaları, üniversite, muhtarlar, özel sektör, basın, listeyi daha da uzatabiliriz, kısacası 
geniş yelpazede hepimiz Burdur için ne yapıyoruz?  Sorunlarımıza, bu il’in değerlerine, potansiyeline yeterince sahip çıkıyor muyuz? Dertleniyor muyuz? 
Birlikte hareket edebiliyor muyuz? ‘Ortak Burdur ideali’ etrafında kenetlenebiliyor muyuz?

8’DE

Önceki gün Burdur’da gündeme dair 
açıklamalarda bulunan Türkiye Barolar Birliği 
Başkanı Avukat Erinç Sağkan; “Bizlere düşen 
görev Hakimiyle, Savcısıyla, Avukatıyla hep 
birlikte yurttaşlarımızın hukuka olan güveni-
ni tekrar tesis etmektir. Bugün sokağa çıktığı-
mızda insanların hukuka olan güvenlerinde 
ciddi bir azalma olduğu görülüyor ve bizim 
ülkemizin de maalesef ki yargı bağımsızlığı 
konusunda, hukukun üstünlüğü konusunda 
ciddi sıkıntılar yaşadığı, sistemimizin ciddi 
sorunlara sebebiyet verdiği, çok geciken adale-
tin artık vatandaş nezdinde adaletsizlikle eş 
değer olduğu gibi çok köklü sorunlarımız var. 
Bunlar birer gerçek. Türkiye’de çözülmesi 

gereken en başlıca sorunların yargı bağımsızlı-
ğına dönük vatandaştaki algının giderilmesi, 
gerçekten güvenebilecekleri, sırtlarını yasladık-
larında adaletin tesisine olan inançlarını tazele- 
yebilecekleri bir hukuk sistemini el birliği ile 
inşa etmek zorundayız.” diye konuştu. 

DERSLİK SÖZLER;
‘HUKUKA GÜVEN

YERLERDE!’

CHP'nin "Eğitim Maratonu" programı kapsamında 
farklı illerde düzenlediği "Eğitim Buluşmaları" devam 
ediyor. CHP Genel Başkan Yardımcısı Suat Özçağdaş'ın 
başkanlığındaki heyet, bu kez de Burdur’u ziyaret etti.

Eğitimcilerle bir araya gelen CHP heyeti, Burdur’da 
eğitim alanında yaşanan sorunları ve çözüm önerilerini 
dinledi. 

Özçağdaş, buluşma sonrasında basın açıklaması 
yaptı. 

Özçağdaş, Türkiye genelindeki eğitim sorunlarına 
dikkat çekerek, okullardaki hijyen ve yemek hizmetleri-
nin yetersiz olduğunu vurguladı.

 Özçağdaş,“22 yıldır ülkeyi yöneten iktidar, okullar-
da yeterli personeli bulamıyor, çocukların temel ihtiyaç-
larını karşılayamıyor. Çocuklar aç, siz ise hâlâ neden 
yemek vereceğinizi tartışıyorsunuz” diyerek hükümeti 
sert bir dille eleştirdi.

CHP’de ‘eğitim buluşmaları’

Burdur Mehmet Akif Ersoy Üni- versitesi, 2024-2025 eğitim öğretim yılına başladı. Yeni 
dönemle birlikte, İstiklal Yerleşkesi'ndeki Salda Kız Yurdu, Safahat Kız Yurdu, Fereli Sinan 
Erkek Yurdu ve Asım’ın Nesli Erkek Yurtları'nı ziyaret eden Rektör Prof. Dr. Hüseyin Dal- 
gar ve ekibi, yurt müdürlerinden bilgi aldı ve öğrenci ile velilerle sohbet etti.

Rektör Dalgar 
Yurtlarda 

Öğrenci ve 
Velilerle 
Buluştu

ÖĞRENCİLERE ULAŞIM DESTEĞİ

SONUÇ ve ÇÖZÜM BİLDİRGESİ
(4 ve 5’te)
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Suat Özçağdaş
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Daha önceleri de yazdığım gibi, yıllarca Turizm Kenti An- 
talya, Tekstil Kenti Denizli ve Baba torpilli Isparta’nın gölgesin-
de kalan, dolayısıyla da ‘özel’ yatırım fakiri olan İlimiz Burdur; 
Kütahya Merkezli Gürok Grup’un İlimizin Organize Sanayi Böl- 
gesi’nde faaliyete geçirecek olduğu ciddi ve büyük bir yatırım 
sayesinde şeytanın bacağını kırmış olacak inşaAllah! 

O nedenle ben daha yazımın başında organik bir Burdur-
lu ve nâçiz bir gazeteci olarak GÜROK Grubuna ‘hoş geldiniz, 
sefa getirdiniz, siz de sefa bulursunuz inşaAllah’ diyor, ilimiz 
ekonomisine sağlayacak olduğunuz maddî mânevî katkı için 
şimdiden teşekkür etmek, sonra da kendi görüş ve düşüncele-
rime geçmek istiyorum. 

Ancak buna geçmeden önce bahsime konu Grup hak- kında 
sevgili okurlarıma kısa bir bilgi alıp vermek istiyorum:

    Şöyle ki; Kütahya da Babası Ali Güral ile birlikte kereste-
cilik yapmakta iken büyüyen oğul Rıza Güral; daha sonra şirket 
bünyesinde ve farklı alanlarda görev alarak cesur adımlar at- 
mış ve 1970 yılında turizm, 1979 yılında sanayi, 1985 yılında ki- 
remit sektörüne yaptığı yatırımlar ve sektöre kazandırdığı 
ilklerle GÜROK Grubu’nun temelini sağlamlaştırmış.

Grup, kendilerini ‘’Dünümüzü bugünümüze, bugünümüzü 
yarına taşıyan tüm çalışmalarımızın temelinde aynı amaç var: 
Her insanın kendine özgü potansiyelini ortaya çıkararak yaptığı-
mız her işte fark oluşturmak” şeklinde tanıtan Gürok Grubun 

dünkü çocuğu, bugünkü büyüğü durumunda olan Şirket Yö- 
netim Kurulu Başkanı Rıza Güral “Grup olarak 1948’den bu yana, 
kültürel mirasımızdan aldığımız güce gelecek vizyonumuzla bir- 
leştirerek ‘Gürok’ imzasını faaliyet gösterdiğimiz her sektöre
 taşıyoruz...” şeklinde tanıtıyor. 

  Bendeniz de Grup’un Başkanı Rıza Gürok olmak üzere 
Yönetim Kurulu üyelerine ve şirketin kuruluşundan itibaren bu- 
güne kadar büyüyerek ve genişleyerek gelmesinde emeği bu- 
lunan tüm şirket çalışanlarına yürekten teşekkür ediyor ve ‘Şehri-
mize hoş geldin Soda AVOYA’ diyor ve bu yatırımın hem Gruba 
hem İlimize hem de ülkemize hayırlı olmasını diliyorum. 

Şimdi de bilmeyen okurlarıma Grubun ilimiz de başlattığı 
önemli yatırımı hakkında bilgi alıp vermek ve sonra da kendi 
görüş ve düşüncelerime geçmek istiyorum: 

               GÜROK GRUP BURDUR’U UNUTMADI!
  İlgilenenlerin ve katılan meslektaşlarımın bilecekleri 

gibi, Kütahya Merkezli Gürok Grup geçtiğimiz hafta il merkezi-
mize bağlı Gökçebağ (Çerçin) Köyü sınırları içinde ve 2. Organi-
ze Sanayi Bölgesi (OSB)’de yapımı sürdürülen Soda Fabrika-
sı’nın inşaatını tanıttı, Grubun ülke genelindeki ve Burdur öze- 
lindeki hede�erini anlattı. 

Dolayısıyla da Grup, 7 farklı ürün çeşidiyle içecek sektörü-
ne farklı ve iddialı giriş yaptı: Böylelikle Grup, Türkiye’nin en 
yüksek magnezyum ve toplam mineral değerine sahip maden 
suyu üretme, iş ve dış pazarlara girme niyetinde olduğunu göster-
di.  Anlaşıldığı kadarıyla ya da Grubun söz konusu fabrikası, Av- 
rupa standardlarına uygun yüksek teknolojiye sahip üretim te- 
sisleri ve Araştırma Geliştirme (AR-GE) labâratuvarları ile dikkât 
çekiyor...

   Yatırımları ve hede�eri hakkında kısa bir bilgi veren 
Güral Grup Başkan Vekili Esin Güral Argat, 2024 yılı sonuna 
kadar Türkiye genelinde 40 bin satış noktasına ulaşmayı ve 
2025’te 250 milyon adet yıllık üretim yapmayı hede�ediklerini 
belirtmiş gibi ve 2025 yılında da Avrupa da belirli ülkelere ih- 
racat yaparak 5 yılda 40 ülkeye ulaşmayı planladıklarını ifade 
etmiş. Ben de yazımın burasında bir parantez açarak ‘Yolunuz 
ve bahtınız açık, üretiminiz bol, ürünleriniz sağlıklı, tüm kazanç-
larınız helâl ve bereketli olsun inşaAllah Grubun saygıdeğer sahip-
leri...’ demek istiyorum: 

BİR TEŞEKKÜRÜM DE ESKİ(MEZ) ve UNUTULMAZ
VALİLERİMİZDEN BİRİ OLAN VALİ ŞERİF YILMAZ’A

Kütahya’da görev yaptığı 3 yıllık süre zarfında il’in tüm iş 
insanları ve yatırımcılarıyla olduğu gibi genelde GÜROK Grubu 
ile, özelde de GÜROK Grup Yönetim Kurulu Başkanı Rıza Güral 
ile kurduğu yakın diyaloğu Burdur’da vazife yaptığı sırada da 
sürdüren Vali Şerif Yılmaz; hatırlayabildiğim kadarıyla Burdur 
Valiliği sırasında bu Grubun Başkan Vekili Esin Güral Argat 
Hanım ve ekibinin ilimize gelmesini sağlamış, dolayısıyla da 
şehrimizi yakından tanımalarının ve yatırım yapmalarının yo- 
lunu açmıştı… O nedenle ben, görev yaptıkları esnâdaki irti- 
batım ayrı, ilimizden ayrıldıktan sonra da telefon irtibatımı 
sürdürdüğüm Valilerimizden biri olan Şerif Yılmaz Valimize ay- 
rıca teşekkür etmek ve kendilerini bu köşemden hayırla yad 
etmek istiyorum… 

Ve burada bir parantez daha açarak, Valimiz Dr. Türker 
Öksüz Beyefendi’ye ilimize yaptığı yararlı hizmetleri dolayısıyla’ 
teşekkür etmek istiyor, yeni görev ve görev yerinin hayırlı uğurlu 
olmasını diliyor; Kendisinin ilk Valiliği ile birlikte İlimize ilk Kadın 
Vali olarak atanan Tülay Baydar Bilgehan Hanımefendiye de yeni 
görevinde ve görev yerinde başarı dileklerimi sunuyor; Cenab-ı 
Hakk’tan ‘tüm hayırlı işlerinde tendilerinin yar ve yardımcısı ol- 
masını niyaz ediyor ve Burdur’da da kendileri gibi bazı iyi güzel 
ilklerin öncüsü ve destekçisi olmasını dilemek istiyorum…    

  Uzun lâfın kısası, meselenin hülâsâsı; Burdurlular olarak 
biz Hava Limanını Isparta’ya kaptırdığımız ve yıllarca bir Üni- 
versiteye sahip olamadığımız gibi, bir Üniversite Hastanemiz, 
özel ve şehir hastanemiz de olmadı-olamadı maalesef. 

Ve, ve, ve başta Şeker Fabrikamız, Et Kombinamız, Süt 
Fabrikamız, Traktör Fabrikamız olmak üzere bazı kamu ya da 
tüzel yatırımlarımıza sahip çıkamadık!

Özel yatırımların da ilimize gelmesini sağlayamadık... 
Dolayısıyla da yatırım fakiri bir il hâline gelip ciddi bir istihdam 
sahası oluşturamadık.

 O nedenle, ben ‘Gürok Grubuna ve ilimizde üretim yapa- 
cak olan AYOVA markasına, artı yeni Valimize sahip çıkalım!’ 
diyor, herkese saygılar sunuyorum.       
BİREYSEL BİR YATIRIMCI BİR SPEKİLATÖR GİBİ DEĞİL
BİR YATIRIMCI GİBİ DAVRANMALIDIR... Ben Graham
KENDİNİZE YATIRIM YAPIN, ZENGİNLİĞİNİZİN
MAYNAĞI KARİYERİNİZDİR... Paul Ciltheroe  
YATIRIM YAPARKEN SABIR DOSTUNUZ, ANİ
KARARLARINIZ İSE DÜŞMANINIZDIR... John Bogle 

 Tâceddin Dergâhı
Taceddin AKBAŞ

taceddinakbas@gmail.com

TEŞEKKÜRLER 
GÜROK GRUP

“HOŞ GELDİN SODA AVOYA”

GÜNDEM

Rektör Dalgar 
Yurtlarda 

Öğrenci ve Velilerle 
Buluştu

Burdur Mehmet Akif Ersoy Üni- 
versitesi, 2024-2025 eğitim öğretim 
yılına başladı. Yeni dönemle birlikte, 
İstiklal Yerleşkesi'ndeki Salda Kız 
Yurdu, Safahat Kız Yurdu, Fereli Sinan 
Erkek Yurdu ve Asım’ın Nesli Erkek 
Yurtları'nı ziyaret eden Rektör Prof. Dr. 
Hüseyin Dalgar ve ekibi, yurt müdür-
lerinden bilgi aldı ve öğrenci ile 
velilerle sohbet etti.

Yapılan ziyaretler sonrasında bir 
değerlendirme yapan Rektör Dalgar, 
yurt şartlarının oldukça iyi olduğunu 
ve öğrencilere sunulan imkanlar 
sayesinde kendilerini geliştirebilecek-
leri ve kariyerlerini inşa edebilecekleri 
bir ortamın mevcut olduğunu vurgula-
dı. Dalgar, yaptığı değerlendirmede 
şunları söyledi:

 “2024-2025 eğitim öğretim yılı 
akademik açılış programımızla başla-
dık. Yeni dönem dolayısıyla yurtlarda 
kayıt yaptıran öğrencilerimizi ziyaret 
edip, ailelerin ve öğrencilerin ihtiyaçla-
rını yerinde görmek amacıyla bir tur 
gerçekleştirdik.

 İstiklal Yerleşkesi'nde yaklaşık 6 
bin öğrencimizin konaklayabileceği bir 
yurt kapasitemiz var. Tüm yurtlarımızı 
gezdik ve şartların çok iyi olduğunu 

gözlemledik. Devletimiz, Kredi Yurtlar 
Kurumu aracılığıyla yükseköğretim 
gören öğrencilere mükemmel bir olanak 
sunuyor. 

Üniversite binalarımız modern, son 
teknolojiye sahip ve tertemiz. Öğrencile-
rin kendilerini geliştirmesi ve kariyerle-
rini inşa etmesi için gerekli tüm fiziki 
ortam mevcut. Bu imkanların kıymetini 
bilmek ve ülkemize hizmet etmek 
için daha çok çalışmak zorunda-
yız. Öğrencilerimize de bu 
anlayışla destek olacağız.

Yurtlarımızın yeni döneme 
hazır olduğunu görmenin huzu-
runu yaşıyoruz ve eğitim öğretime 
güvenle başlıyoruz. İnşallah 
başarılı bir dönem geçireceğiz. 
Üniversite olarak, öğrencilerimize 
akademik destek vermeye devam 
edeceğiz. 

Belirli aralıklarla 
farklı uzmanlık alanla-
rında öğretim üyeleri-
mizle öğrencilerimizi 
buluşturacağız. 
Gündüzleri akademik 
eğitim, akşamları ise 
kişisel ve sosyal gelişim 
için çeşitli programlar 
sunacağız. Kampüsü-
müzü tam anlamıyla 
yaşayan bir alan haline 
getireceğiz. 

Ayrıca, ‘365 gün spor’ mottosuyla 
her gün sportif etkinlikler düzenleyece-
ğiz ve öğrencilerimizin sosyal ihtiyaçla-
rını karşılamak için çeşitli programlar 
hazırlayacağız. Mehmet Akif Ersoy Üni- 
versitesi, öğrencilerine çok boyutlu geli- 
şim imkanı sunan ve en uygun ekosiste-
mi sağlayan bir üniversite olarak daha 
iyi yerlerde anılacaktır.”

MAKÜ’de
Yurtlar

yeni
sezona
hazır

Burdur Mehmet Akif Ersoy Üniversitesi (MAKÜ) 
Fen - Edebiyat Fakültesi’nden aldığım öğrenci 
kimlik kartımı kaybettim. Hükümsüzdür.
    AYŞE CEREN DOĞAN

ZAYİ

Burdur Mehmet Akif Ersoy Üniversitesi (MAKÜ) 
Gıda, Tarım ve Hayvancılık Meslek Yüksekokulun-
dan aldığım öğrenci kimlik kartımı kaybettim. 
Hükümsüzdür.

ZAYİ

AYNUR OLCAY

Burdur Mehmet Akif Ersoy Üniversitesi Fen Edebi-
yat Fakültesi Sosyoloji  bölümü 2020 mezunuyum. 
2019-2020 öğretim yılında hak kazandığım peda-
gojik formasyon belgemi kaybettim. Hükümsüzdür.         
          AYLİN ŞİKAR TURAN

ZAYİ

(makü basın)
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Özellikle son dönemde Anadolu Selçuklu Devleti’ne siyasi, as- 
keri ve mali bakımlardan fiilen el koyan Moğollar Anadolu’ya Fahred-
din Kazvini’yi, “hiçbir devirde görülmeyen oldukça kalabalık bir İranlı 
memur topluluğu” ile birlikte göreve göndermiştir. 

Kayseri’den Ege kıyılarına kadar olan batı bölgelerinin yöneti-
minden sorumlu olan Kazvini Moğollara söz verdiği haracı göndere-
bilmek için “ödenmesi çok ağır vergiler” koydu. Bu yüzden halk yurt- 
larını bırakarak göç etmeye başladı.

Bu kaos döneminde mahalli eşkıya halkı, zulmü gittikçe artan 
Moğollarla birlikte haraca bağladı. Moğol vergileri dayanılmaz bo- 
yutlara tırmandı. Üreticiler yeniden üretim imkanlarından mahrum 
hale geldi. Anadolu’da zaman zaman cereyan eden doğal afetler de 
halkın belini büktü.  

Böylece yıkılan ve beş parçaya bölünen Büyük Selçuklu Devle-
ti’nin parçalarından biri olarak 1075 yılında kurulan Anadolu Sel- 
çuklu Devleti, henüz doğal gelişmesinin zirvesine ulaşmadan, top- 
lumsal gelişimi ileri aşamalara ulaştırmak için elindeki imkanların ço- 
ğunu kullanamadan Moğol darbeleri altında tarihe karıştı.

                          MERKEZKAÇIN KUVVETLENMESİ, 
                       BEYLİKLER DÖNEMİNİN BAŞLANGICI
1243 Kösedağ savaşı, Ortaçağ Türk tarihinde önemli bir kırıl- 

ma noktasıdır. 
Büyük Selçuklu Devleti’ndeki toplumu ve devleti sarsan ve çö- 

küşe götüren köylü ve göçebe isyanları Anadolu Selçuklularında da 
devam etmiştir. 

Göçebe Türkmenler, ekonomik, siyasi, askeri ve ideolojik bakım-
lardan feodal gelişmeye direndiler. Selçuklu Devleti de gelişip kuv- 
vetlenebilmek için “askeri demokrasi”yi (göçebe demokrasisini) 
ya da başka bir deyişle aşiret örgütlenmesini ezmek ve dağıtmak zo- 
rundaydı. 
        Böylece 13.yüzyılın ilk yarısı boyunca basiretsiz sultanların da 
etkisiyle ağır vergi ve angarya gibi ekonomik baskının görülmemiş 
boyutlara çıkarılması, işsizlik ve sefaletin alıp yürümesi sonucu hayat-
ları çekilmez boyutlara ulaşan kentlerdeki ve köylerdeki emekçilerle 
ser�eşmeye, feodalleşmeye direnen, meraların ve otlakların kolektif-
liğinin devam etmesini talep eden göçebe Türkmenler birleşti.  
       Merkezkaç kuvvetler (büyük derebeyler) arasındaki şiddetli mü- 
cadeleler de devleti zaafa götürdü. Devlet ve toplum isyanlarla sarsıldı. 
En önemlileri 1239-40 yıllarındaki Babai isyanıdır. Bu isyanın dev- 
lette yarattığı zaafın üzerine 1243 Kösedağ Savaşı’nda Moğol darbesi 
gelmiştir.  

Bu tarihten sonra Moğol otoritesi ülkede adım adım yaygınlaş-
mış, Anadolu Selçuklu Devleti adım adım çöküşe gitmiş, Moğolların 
vasalı haline gelmiş, ardından da yüzyılın sonlarına doğru vasallıktan 
da çıkarak doğrudan İlhanlı valilerince yönetilmeye başlanmış, ni- 
hayet 14. Yüzyılın başlarında tarih dışına düşmüştür. Bir başka önemli 
kritik gelişme, 1243 ile birlikte Anadolu’da siyasi birlik yokedilmiş, 
merkezi devletin parçalanmasıyla birlikte merkezkaç alabildiğine kuv- 
vetlenmiş, “özerk iktidar odakları” (beylikler) dönemi başlamıştır. 

Moğol/ İlhanlı istilası, ardardına gelen halk ayaklanmaları geli- 
şen feodal süreçte duraklama ve önemli bir buhran yarattı. 

Ön Asya’da İran ve Anadolu’da “askeri demokrasi” (göçebe de- 
mokrasisi), Büyük Selçuklu ve Anadolu Selçuklu devletlerinin kurulu-
şuyla iki önemli darbe yiyerek kesintiye uğramıştı. 

Ancak Moğol akınlarının önünden kaçarak Anadolu’ya gelen 
önemli bir Türkmen göçünü de arkasına alarak Anadolu’daki son 
gelişmelerle birlikte yeniden canlandı. “Selçuklu feodalitesinin nispe-
ten zayıf olduğu uçlarda, askeri demokrasinin göçebe kültür ve gelenek-
lerinin etkisi bir süre kuvvetle hissedildi.” (*65) 

Moğollar özellikle beylere eski topraklarını vererek merkezkaçın 
kuvvetlenmesini teşvik etmişler, karşılarında kuvvetli merkezi bir 
devletin bulunmaması için ellerinden geleni yapmışlardır. 

1246 yılında 2. Gıyaseddin Keyhüsrev de ölünce, ülkesi triumvi-
ralık (üçlü yönetim ya da üçlü erk) haline getirilerek üç oğlu (4. Rük- 
neddin Kılıç Arslan, 2. İzzeddin Keykavus ve 3. Alaaddin Keykubat) 
(*66) tayin edildi. 

1302 yılına kadar yarım asır vasallık dönemi sürer; 3. Alaaddin 
Keykubat’la tarihe karışır.

DEVAM EDECEK
Kaynaklar:

(*65) Savunma, Kaynak Yayınları, 4.Baskı Mart 1992, S. 111-112
(*66) İbn Batuta (1993), Seyahatname, İstanbul, Üçdal Neşriyat, C. 1-2, S. 207/ 
Akt. Prof. Dr. Refik Turan, Selçuklu Tarihi, 3. Baskı, Selçuklu Döneminde Devlet ve 
Teşkilatı, S. 470

Fatih ÖZCAN

Orta Asya’dan Batı’ya 
(Maveraünnehir’e) kayan 

Türk tarihi
(Türk Orta çağı -

Anadolu’da Türkler)-27
Burdur Kent Konseyi Engelliler Meclisi bürosunda 
önceki gün gerçekleşen toplantıda duygusal anlar 
yaşandı.

Burdur Belediye Başkanı Ali Orkun Ercengiz’in 
eşi Hülya Ercengiz’in katıldığı toplantıya, küçük bir 
hayranın isteği damga vurdu. 

Engelli bireylerin aileleriyle bir araya gelen 
Hülya Ercengiz, küçük Mirza Yeşilyurt’un, eşi Ali 
Orkun Ercengiz ile tanışmak istediğini öğrendi.

O sırada İstanbul yolculuğunda olan Burdur 

Belediye Başkanı Ali Orkun Ercengiz, bu isteği geri 
çevirmedi. 

Gerçekleştirilen görüntülü aramada minik hay- 
ranı Mirza’yla tanışarak sürpriz yaptı. Telefonda kısa 
bir sohbet eden Ercengiz, Mirza’yı sevindirerek 
toplantıya renk kattı. Bu anlar toplantıdaki katılımcı-
lar tarafından büyük beğeniyle karşılandı.

Bşakan Ercengiz; “Küçük hayranlarımızla bu 
şekilde buluşmak benim için her zaman büyük bir mut- 
luluk. Mirza’ya sevgilerimi iletiyorum.” dedi.

İkametini Burdur’a alan öğrenciye   
   1000 TL Ulaşım desteği

Burdur Belediyesi tarafından 31 Aralık 2024 
tarihine kadar ikametini Burdur’a aldıran öğrenci-
lere 1000 TL ulaşım desteği verilecek.  

Burdur Belediye Başkanı Ali Orkun Ercengiz, 
“Burdur Özel Halk Otobüslerinden yararlanmak 
isteyen ve yararlanan öğrencilerimize ikametgâhları-
nı Burdur’a almaları halinde1000 TL Kent kartlarına 
yüklenmek kaydı ile yol ulaşım desteği verme 

sözünü vermiştik. Bu yılda öğrencilerimizin taşınma 
ücretlerine biraz daha katkı koyabilmek için bu 
rakamı kişi başına 1000 TL’ye çıkarttık. Öğrencileri-
mizin Burdur’da ikamet ettiklerini 31 Aralık 2024 
tarihine kadar belgeledikten sonra biz kent kart 
yükleme noktalarından yüklenilmek üzere 1000 
TL’lik yol desteğini öğrencilerimize vermeyi yeniden 
taahhüt ediyoruz. Ayrıca Özel Halk Otobüsleri 
Kooperatifi de her binişte 2 TL indirim uygulayacak” 
bilgisini öğrencilerle paylaştı.

HABER MERKEZİ

E. S. TUNCEL
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“GÖLLERİMİZ KURUMASIN, 
BİR DAMLA DA SİZ OLUN” 

TOPLANTISI SONUÇ ve 
ÇÖZÜM BİLDİRGESİ

 
‘Göllerimiz Kurumasın, Bir Damla da Siz Olun’ 

Toplantısı, 17 Eylül 2024 Salı Günü, İstanbul Büyükşehir 
Belediyesi Fatih-Ali Emiri Efendi Kültür Merkezi’nde 
yapıldı.

 Toplantı gündeminde, yıllardır söz verilmesine 
rağmen bilinen yasal-bilimsel çözüm yöntemlerinin 
uygulanmaması sonucunda, göllerimiz çok ciddi 
kuruma, kirlilik, sosyal- ekonomik yaşamı etkileyen 
olumsuzluklarla karşı karşıya kalmaktadır. 

Göllerimizin dünden bu güne gelişinin nedenlerini 
içeren bilimsel raporların sunulmasının ardından, çok 
sayıdaki katılımcı söz alarak soru ve önerilerini bildir-
miş olup fikir birliğini beyan ederek bu konuda alınma-
sı gereken önlemlerin acilen uygulanmasıyla ilgili 
girişimlere ivedilikle başlanması gerektiği belirtilmiştir.

        ****************
Son yıllarda giderek artan su kıtlığı, ülkemizde, 

dünyanın birçok bölgelerinde derhal önlem alınması 
gereken en tehlikeli ve acil sorun haline gelmiştir. 

Su kıtlığın arkasında pek çok neden yatmakta olup, 
her biri kendi içinde çözümü zorlu farklı başlıkları barın-
dırmaktadır. 

Doğal unsurlar üzerine inşa ettiğimiz çevremiz bizleri 
hayatta tutan temel ihtiyaçlarımızı da içinde barındırmak-
tadır.  Kontrolsüz hale gelen çevre kirliliği, su kıtlığı geri 
dönülmez sonuçlara sebep olmaktadır. 

Su kaynaklarının kuruması ve çevre kirliliği, dünyanın 
ikliminin değişmesinin temel nedenidir. Su; iklimin 
güvencesi, bulut oluşumunun kaynağıdır. 

İklim değişimiyle azalan yağışlar ve sıcaklık artışı,  su 
rejiminin olumsuzlaşması, su kaynakları gibi doğal kay- 
nakların azalması ya da yok olmasının temel sonuçlardan-
dır. Bunlara bağlı olarak enerji kıtlığı, beslenme sorunları, 
canlı çeşitliliğinin azalması, toprakların kaybı, sağlık 
problemleri de gelişerek canlı yaşamının devamlılığını 
tehdit eder. 

   İklim belirli bölgede içinde doğanın korunması 
sonucu uzun yıllar boyunca değişmeyen, insanların 
yaşantısını, ekonomik etkinliklerini belirleyen ortalama 
hava koşullarıdır. 

Hızla artan dünya nüfusu, plansız sanayileşme, fosil 
yakıt kullanımındaki aşırılık ve sağlıksız kentleşme, nük- 
leer denemeler, bölgesel savaşlar,  kontrol altına alınma-
yan maden ocakları, ormansızlaşma, vahşi yaşam alanları-
nın daralması, verimi artırmak amacıyla kullanılan tarım 
zehirleri ( ilaçları), yapay gübreler, artan kimyasal madde-
lerin kullanımı ve doğal kaynakların ölçüsüz kullanımı 
sonucunda, yaşadığımız dünyanın doğal olmayan nedenle-
re insan eliyle bozulması giderek çevre kirliliğine,  sera gazı 
salınımını artırarak küresel ısınmayı ve iklim krizine 
neden olarak yeryüzündeki tüm canlıların yaşamı için 
tehdit oluşturmaktadır  Ülkemizin her yerinde sulu tarıma 
yönelimin teşvikiyle tarımda (salma su) vahşi su kullanı-
mındaki alışkanlıklardan, tarımsal, evsel ve endüstriyel 
atıkların oluşturduğu  aşırı su kirliliğinden şehirleşmenin 
suya olan talebi artırarak su kaynaklarının aşırı oranda 
azalması ve bunun çevresel etki değerlerini olumsuzlaştır-
ması sonucunda artan iklim değişiminin krizinin artması, 
ülkemizde de giderek artan su kıtlığı bizim içinde çok acil 
mesele haline gelmiştir. 

GÖLLER 
BÖLGESİ’NDE 

28 GÖL 
TAMAMEN 
KURUDU!

Türkiye kuraklık tehdidiyle karşı karşıya kalan 
Güneydoğu Avrupa ve Doğu Akdeniz coğrafi alanında 
bulunmaktadır. 

Bu sebeple; Akdeniz Bölgesi’ndeki Göller Yöresin-
de bulunan 40 dan fazla gölün 28’i tamamen kurumuş, 
artan kuraklık ve de iklim direncine yönelik çalışmala-
rın yetersizliği nedeniyle geriye kalan göllerde  kuruma 
periyoduna girmelerinin yanı sıra su kaliteleri 4. sınıf 
olma özelliğindedir.

 
Bu tür suların tatlı su olanlarını bırakın içmeyi 

tarımda bile kullanmak tehlikelidir. 
Göl dip çamurundaki, her türlü atıkla aşırı artış 

gösteren kimyasal maddeler, ağır metallerle dip suyuna 
dönen göl tabanında ve su kullanıcılarının yaşam için ciddi 
hastalıklara neden olma özelliğindedir. 

*Göllerin;  su seviyelerinin, yüzey alanının ve su 
ka-litesini azalması, biyolojik çeşitlilik  (gen havuzu) ve 
ekosistem kayıplarına uğraması sonucu oluşan sularda- 
hava ve toprakta oluşan ısınma küçük alanlardan başlamak 
üzere diğer alanlara doğru genişleyen atmosfer koşulları-
nın değişmesine neden olur.

 Su seviyesi ve nemin azalmasıyla başlayan mikro-kli-
ma değişimleri örneğin Akdeniz veya İç Anadolu Bölgesin-
deki o bölgede, yağışları ( iklim tiplerini, ), yetişen tarım 
ürünlerini, yaşam kalitesini, hayvan ve bitki örtüsünde 
değişime neden olan makro-klimayı etkilemektedir. 

Bu nedenlerle bölge “iklim değişikliğine” karşı savun-
masız hale gelmektedir. 

Son yıllardaki daha çok insan kaynaklı(antropojenik) 
bu baskılar kuraklık yaşanmasının önemli nedenidir

                            **************
                         GÖLLERİN 

KURUMASININ ve 
KURAKLIĞIN 
NEDENLERİ: 

*Bölgesel doğal özellikler düşünülmeden herkesin her 
istediğini (tropikal ürünleri bile) yetiştirmesi. Nohut, arpa, 
mercimek,  buğday üretiminden vazgeçme, plansız arazi 
kullanımı.

 *Ürün yetiştiriciliğinde (tarım) vahşi sulamayla, su 
kullanımı bilinçsizliği Kuraklığa rağmen, çok ve uzun 
süreli su isteyen meyve, pancar, kavak, mısır, sebze 
yetiştiriciliği. 

*Her alanda ( kentsel-tarım- sanayi), yer altı sularının 
son yıllarda aşırı oranda sayıları artan ve de yasal - yasal 
olmayan( kaçak ve görmezden gelme) yollarla açılan 
sondaj kuyu açımıyla çekilmesi, tarım için su saptırmaları 
ve doğal kaynaklardan diğer kaynaklara su taşınması.

*Gölleri, nehirleri besleyen yüzeysel akış sularının ve 
derelerin üzerine popülist yaklaşımlarla çok sayıda gölet/-
baraj/HES yapımıyla, gölleri susuz kalması (doğal akış 
suyunun “çalınması”)

*Göllerin su seviyelerinin azalması, susuz kalmaları 
sonucunda, göl su aynasında, çevresinde ve havzada nem 
azlığı, sıcaklığın, buharlaşmanın ve tuzlanmanın artmasına 
neden olunması (Su kaynaklarındaki buharlaşma Kışın buz 
örtüsündeki azalmalar ve göl yüzey sıcaklığındaki artışlar 
göl karışım rejimlerini değiştirmekte ve göl buharlaşmasını 
hızlandırmaktadır. 

Yüksek buharlaşma oranları yağış ortalamasındaki 
değişim veya içeri akışla dengelemediği durumda göl 
seviyesinde ve yüzey alanında azalmaya neden olmaktadır. 
Daha fazla buharlaşma ile şiddetlenen kuraklık, göl yüzey 
alanını ve göl seviyelerini azaltmaktadır. 

Bu durum; su kalitesinin, üretkenliğin ve biyolojik 
çeşitliliğin azalmasına yol açmaktadır.)

*Göllerin en önemli yaşam alanları ve biyokimyasal 
reaksiyonlarla suyunun temizlendiği alanlar olan göl kıyı 
alanlarının  “kamu yararı” denilerek dolgu işlemlerine - 
yapılaşmaya açılmasıyla doğasında - kıyı ve yataklarında 
yapılan değişimler, 

*Tarım toprakları kazanmak için gölerin tamamının 
ve geniş bir kesiminin tamamen kurutulması (Kara Göl- 
Avlan Gölü vd),

*Madencilik- mermer çalışmalarıyla ormansızlaşma, 
ekosistemdeki kırım ve kuraklaştırma,

*Göllerin havzasıyla birlikte bütünlük içinde korun-
maması ve aşırı kirletilmesi,

* Balıklandırmanın sonucunda göl ekosistemlerindeki 
doğal otçul balıkların nesillerinin tükenmesi nedeniyle 
göllerde su yosunları ve su bitkilerinin, gün sinekleri ve 
sivrisinek popülasyonlarında aşırı artışı sonucunda 
göllerin - kirliliğin kurumasının hızlanmasının yanı sıra, 
sağlık sorunlarının artışına, sosyo-ekonomik kayıplara 
neden olunması. 

*Göl kıyısında büyükbaş hayvan otlamasının neden 
olduğu kirlilik ( metan gazı artışı- küresel ısınmayı artır-
ması- sazlık alanlarda başlayan yanmalar Beyşehir- Eğirdir 
Gölü- Eber vb.) ve toprak kayıpları(otlatma toprak kabu-
ğunu kırdığı için bitki gelişimini zorlaştırması), kuraklık 
kaynaklı suların çekilmesiyle oluşan göl tozları (toz çölü 
sorunu).

“GÖLLERİMİZ KURUMASIN, 
  BİR DAMLA DA SİZ OLUN” 

Burdur Gölü
 panoramik foto

ÇEVRE GÖLLER

(Devamı sayfa 5’te)
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ÇEVRE GÖLLER

                ÇÖZÜM ÖNERİLERİ
*Göller Yöresi’ne özel kuraklıkla mücadele eylem planı 

hazırlanmalı.
*Kentsel tüm faaliyetler engellenmeli.
*Bölge halkının hem bilinçlendirilmesi hem de bölge 

halkından bir grup belirlenip tehlike ve risklere yönelik 
hem görsel hem yazılı raporlama çalışması görevi verilme-
li, yılın hangi zamanında ve nelerden kaynaklı baskıların 
olduğu tespit edilerek tartışılmalı.

*Yer altı suyu kaynaklarına yönelik yılın belli zaman-
larında kullanıma devlet kontrolünde izin verilerek göl-yer 
altı suyu besleme sisteminin en az zarara 
uğratılması şeklindedir.

*Göller Yöresi’ndeki göllerin sürdü-
rülebilirliğinin sağlanması için dirençlili-
ği arttırıcı faaliyetlerin yapılması gerek-
mektedir. Öncelikle hassasiyeti azaltıp 
uyarlanabilir kapasitenin arttırılması 
gerekmektedir.  Göl dip kesiminde 
biriken dip çamurunun bilimsel yöntem-
lerle sabırla çıkarılması ve gölü besleyen 
kaynakları ve iklim olumsuzluklarına 
neden olan kurutma – ormansızlaşma 
önlenmeli, gölü besleyen su kaynakları-
nın ve yüzey akışın göle ulaşması sağlan-
malı ve göl kirlilik baskısından kurtarıl-
malıdır. 
                Bu kapsamda 
         yapılması gerekenler: 

Tarım alanlarının planlanması, 
suyumuza ve iklime göre bitki deseni ve 
verimli su kullanma; önceki yıllarda 
olduğu gibi suyun taşınması yerine susuz 
alanlarda Susuz tarımsal üretim yapılma-
lı/sondajla, yüzey çekişleriyle vahşi 
sulama yasaklanmalı/günün koşullarına 
uyan, verimliliği artıran damla ve basınçlı 
su sistemleriyle buna uygun tarımsal 
faaliyet uygulamaları yapılmalı. 

*Yaşamakta olduğumuz ve uzun 
yıllar yaşanacağı belirtilen kuraklık, sıcaklık artışı, iklim 
kararsızlığı, sel, orman yangını, sel, bilinçsiz su kullanımı, 
tarım için su taşınması, göllerin – batık sulak alanların 
kurutulması, baraj yapımı, yanlış arazi kullanımı, göllerin, 
yaban hayatının dinamiklerinin yok edilmesi vb tehlikele-
rin ne olduğu ve nasıl oluştuğu UNUTULMAMALIDIR. 
Suyun bitmeyen bir kaynak olmadığını, sadece doğayı 
korursak suyumuzun olacağı farkındalığının topluma- 
üreticilere kazandırılması gerekiyor.  

*Bizi bekleyen tehlikeleri bilip, bölgenin en savunma-
sız fiziksel varlığı, güvenlik açıklarının belirlenip, ortamın 
hava ve iklim olaylarının etkilerine karşı hassasiyeti, riskle 
yaşamamak- stresle başa çıkabilmek için önceden önlem 
alınması ve yeni durumlara uyum sağlama yetenekleri 
(uyarlanabilir kapasite) geliştirilmelidir.

Aynı miktar sudan bilimsel yöntemlerle uzun yıllarca 
daha fazla yarar sağlanabilecektir. 

Su kaynaklarını verimli kullanma seferberliği başlatıl-
malıdır,

 “Su Kanunu”  onaylanmalı.

*Göldeki su kaybı oranı hedefi için, coğrafi 
bilgi sistemlerinin kullanılması zorunluluktur. 
Uzaktan algılama ve otomasyon sistemlerinin 
yaygınlaştırılması izole ölçüm bölgelerinin oluştu-
rularak, sulama zamanı ve miktarının optimizas-
yonu sağlanmalıdır.

*Suyun geri kazanımı çok önemli bir su 
kaynağıdır. Yağmur suları kanalizasyona karışma-
malı, içme suyundan kentlerin temizliği ve park 

bahçe sulaması yapılmasına kesinlikle izin verilmemelidir. 
Yeşil ve gri su kullanımı ve yağmur suyu hasadının sanayi-
de, kentlerde, tarımda kullanılması ve yeni su kaynakları 
kazandırılmalıdır.

 *Modern sulama- kapalı taşıma ile %70 su kullanımı 
sağlanabilir. Ortak katılımla teşvik sağlanmalıdır. Beledi-
yeler kayıp kaçakları önlemelidir.

*Yenilenebilir enerji yöntemlerinin (gaz- güney, bio )  
uygulanmasının hedeflenmesiyle, içme suyu kaynakların-
dan enerji üretim- HES- PHES vb. yapılmasına son veril- 
melidir. Suyun geri kazanılması en önemli yeni kaynaktır. 

Göl üzerine güneş enerji sistemleri kurulma-
malıdır.

*Tarımsal üretimde sıfır kaybın olması 
için mutlaka küçük büyük üretici demeden 
elde edilen ürünlerim tarım sanayinde 
(meyve suyu, reçel, sirke vb. )irili ufaklı ürün 
değerlendirme merkezleri kurulmalıdır. 
Üretici tarım sanayinin içerisinde olmalıdır.

-*Yerel Göl Komisyonları Kurulmalı ve 
Göllerin koruma- kullanma yasaları uygulan-
malıdır.  Göl Suyunun koruma – kullanımın-
da, İhtiyaçların belirlenmesi ve temini “SU 
VERİMLİLİĞİ BİRİMİ” kurulmalıdır. Nasıl 
vergi denetimleri titizlikle yapılmaktaysa, su 
kaynaklarının da denetimi aynı titizlikle 
yapılmalı ve havzasını kirleten, kirletilmesine 
göz yuman, kişi kurum ve kuruluşlar hakkın-
da yürütülecek işlemlerin hem Bakanlık ve 
taşra teşkilatları ve hem de Valilikler nezdin-
de yerel koruma ekiplerinin kurulması- 
çalışması sağlanmalıdır. Saygılarımızla
Düzenleme Kurulu adına TTKD İstanbul 
Bilim Danışmanı Dr. Erol KESİCİ

NELER YAPILMALI?

Salda Gölü panoramik foto(Baştarafı sayfa 4’de)
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SİYASETEĞİTİM

CHP’den ‘eğitim eleştirileri’

 “Çocukların yemek seçecek durumları 
falan yok. Çocuklar aç!..”

Cumhuriyet Halk Partisi (CHP) Genel Başkan Yardımcısı Suat Özçağdaş, Burdur'da 
gerçekleştirilen "Eğitim Buluşması"nda Milli Eğitim Bakanı Yusuf Tekin'in, okullarda 
ücretsiz yemek talebine yönelik "Çocukların yeme alışkanlıkları buna uygun değil" 
açıklamasını eleştirdi.

 Özçağdaş, "Çocukların üçte biri okula aç gidiyor, yarısı yetersiz besleniyor. Yemekleri 
hazırlayacak personeli bulmak sizin ve iktidarınızın sorumluluğunda. Yandaşlara sağladı-
ğınız 660 milyar liralık vergi aflarıyla bu sorunu çözebilirsiniz" dedi.

       **************
CHP'nin "Eğitim Maratonu" programı kapsamında farklı illerde düzenlediği "Eğitim 

Buluşmaları" devam ediyor. CHP Genel Başkan Yardımcısı Suat Özçağdaş'ın başkanlığın-
daki heyet, bu kez de Burdur’u ziyaret etti.

Eğitimcilerle bir araya gelen CHP heyeti, Burdur’da eğitim alanında yaşanan sorunları 
ve çözüm önerilerini dinledi. 

Burdur Belediyesi’ne ait tesiste gerçekleşen buluşmaya, CHP Burdur Belediye 
Başkanı Ali Orkun Ercengiz, CHP Burdur Milletvekili İzzet Akbulut, CHP İl Başkanı Kadir 
Koç, CHP İl Eğitim Sekreteri, eğitim sendikalarının ve sivil toplum kuruluşlarının temsilcile-
ri katıldı.

Özçağdaş, buluşma sonrasında basın açıklaması yaptı. 
Özçağdaş, Türkiye genelindeki eğitim sorunlarına dikkat çekerek, okullardaki 

hijyen ve yemek hizmetlerinin yetersiz olduğunu vurguladı.
 Özçağdaş,“22 yıldır ülkeyi yöneten iktidar, okullarda yeterli personeli bulamıyor, 

çocukların temel ihtiyaçlarını karşılayamıyor. Çocuklar aç, siz ise hâlâ neden yemek 
vereceğinizi tartışıyorsunuz” diyerek hükümeti sert bir dille eleştirdi.

Özçağdaş, şunları söyledi:
''Bakan Tekin'i uyarmaktan yoruldum''

''Milli Eğitim Bakanı Yusuf Tekin açıklamasında, 'Temizlik ve güvenlik personeli için bir 
düzenleme yapılacak. Hazine ve Maliye Bakanlığı'mız ile Çalışma Bakanlığı'mızla da 
konuştum. Tekrar duyuruya çıkacaklar, eğer başvuru olursa 120 bin kişi bizim için yeterli 
olur. Biz bu konuda Milli Eğitim'e özgü bir model üzerinde çalışıyoruz' demiş. 

Tarih 19 Eylül. Okullar, 9 Eylül'de açıldı. Okullar açıldıktan on gün sonra Milli Eğitim 
Bakanı tekrar duyuruya çıkacaklarını söylüyorlar. Okulların açıldığını Milli Eğitim Baka-
nı'na kimse söylemedi mi? 

Eğer bir okulda temizlik yapacak personel hala alınacak, edilecek ise adeti olduğu 
üzere kendisinden başkasını suçlamış yine. Ben Sayın Milli Eğitim Bakanı'nı görevinin 
gereği olan sorumluluğunu alması üzerine uyarmaktan yoruldum. Bakan'ın hiç bir gelişme 
göstermemesinden inanılmaz şaşkınlık duyuyorum. Okulların açılmasından bir ay önce bu 
temizlik görevlilerinin alınması, okullara yerleştirmeli ve okulları hazırlamalıydınız. Size 
gönderilen okulların temizlik durumuna ilişkin fotoğraflar utanç vesilesi olmalı.''

                  “Yemekleri hazırlayacak personelleri bulmaktan 
                  siz ve 22 yıldır ülkeyi yöneten iktidarınız sorumlu”

Milli Eğitim Bakanı Yusuf Tekin'in ''Özel okuldaki çocuklar bile, özel okul sahipleriyle 
konuşuyorum, yemekhanede çıkan yemekleri yemiyorlar, kantinden alışveriş yapıyorlar 
diyorlar. Şimdi çocuklarımızın yeme alışkanlıkları buna uygun değil'' şeklindeki açıklaması-
na dair de konuşan Özçağdaş, sözlerini şöyle sürdürdü:

''Ondan da veliler sorumlu. Yani özel okuldaki çocuklar bile okullarda çıkan yemekleri 
yemiyorlar. Kantinden alışveriş yapıyorlar. Çocuklarımızın yeme alışkanlıkları buna uygun 
değil' demiş. Bu okulda çocukların üçte biri okullara aç gidiyorlar. Yarısı yetersiz besleni-
yorlar. O yemekleri hazırlayacak personelleri bulmaktan siz ve 22 yıldır ülkeyi yöneten 
iktidarınız sorumlu. Okullarda yemek yapılacak olan alanı oluşturmaktan da iktidarınız 
sorumlu. Yandaşlara istediğiniz parayı buluyorsunuz. Beşli çete benzeri yandaşlarınız ver- 
diğiniz vergi aflarının toplamı 660 milyar Lira. Para orada. Oradan yemekhane de yapabi-
lirsiniz, personel de alabilirsiniz. Su sebili de su da koyabilirsiniz. Çocuklara lezzetli ye- 
mekler verebilirseniz, çocukların kantine ihtiyaçları olmaz. Belki haberiniz yoktur, onu da 
söyleyeyim. Okulların çoğunda kantinler de yok...''

                       “Sizin ideolojik takıntılarınızla hazırlanmış...''
Bakan Tekin'in fahiş kitap ücretlerine karşı Bakanlık tarafından ceza uygulandığını 

söylemesine dair ise Özçağdaş, ''Özel okulların kitap satmaması, devlet okullarının ek 
kitap kullanmaması için sizin ideolojik takıntılarınızla hazırlanmış, yeterli olmayan kitapla-
rın dağıtılmaması gerekiyor. O kitaplar yeterli olmadığı için devlet öğretmenleri ek kaynak, 
özel okul öğretmenleri yeni kitap istiyor. Verdiğiniz materyallerin çocukların gelişime uygun 
olması lazım'' diye konuştu.

            “Okula başlama maliyeti geçen seneye oranla yüzde 88,8 arttı’’
2024-2025 eğitim öğretim yılının başlamasıyla birlikte artan eğitim masraflarına ve 

eğitim alanındaki sorunlara dikkat çeken Özçağdaş, okula başlama maliyetinin ortalama 
olarak 2023’e oranla yüzde 88,8 arttığını söyledi. 

Türkiye Kırtasiyeciler Derneği’nin açıklamasını hatırlatan Özçağdaş, “Geçen yıl bin 53 
TL’ye dolan çanta bu yıl bin 625 TL’ye doluyor. Liste toplam 22 kalemden oluşuyor ve her 
üründen 1 adet seçilerek yapılıyor. Geçen yıl ile bu yıl kıyaslandığında, genel olarak ürün 
bazında yüzde 30 ile 60 fiyat artışı var’’ diye konuştu.

        “Okul servisi ücretleri 3 bin 42 liradan 3 bin 896 liraya yükseldi’’
Eğitim masraflarının yanı sıra servis ücretlerine de değinen Özçağdaş, İstanbul’da 

yüzde 16, Ankara’da ise yüzde 40 oranında okul servislerine zam yapıldığını şu sözlerle 
anlattı: ''İstanbul’da geçtiğimiz yıl 0-1 kilometre arası kısa mesafe bin 665 lira olan okul 
servis ücretleri bu yıl bin 931 TL'ye yükseldi. En uzun mesafe olan 25 kilometrede ise 
2024 okul servisi ücretleri 3 bin 42 liradan 3 bin 896 liraya yükseldi. Ankara’da ise yıllık, 
3 kilometreye kadar ücret 16 bin 745 liraya, 3-6 kilometredeki ücret 18 bin 450 liraya, 6-10 
kilometredeki ücret 21 bin 320 liraya, 10-15 kilometredeki ücret 24 bin 810 liraya yükseltildi''

   “Türkiye, öğrenci başına en düşük harcama yapan OECD ülkelerinden biri’’
Sözlerine OECD’nin “Bir Bakışta Eğitim 2024” raporundan örnekler vererek devam 

eden Özçağdaş, Türkiye’nin tüm eğitim kademelerinde öğrenci başına en düşük harcama 
yapan ülkelerden biri olduğunu söyledi. 

Özçağdaş, “İlköğretimden yükseköğretime kadar öğrenci başına yapılan yıllık harca-
ma ortalama 5 bin 425 dolar. OECD ülkeleri ortalaması ise 14 bin 209 dolar. Türkiye’de 
Gayri- safi Yurtiçi Hasıla’nın yüzde 4,2’si eğitim kurumlarına harcanırken, OECD ülkeleri 
ortalamasında bu oran yüzde 4,9. Türkiye, ilkokul kademesinde kamu harcamalarının 
payının en düşük, özel harcamaların payının en yüksek olduğu ülke’’ dedi.

       
             “Siz halen neden yemek vereceğinizi mi soruyorsunuz?”
Öğrencilerin ve öğretmenlerin günlük beslenmelerini ücretler üzerinden örneklendiren 

Özçağdaş, şunları söyledi: ''Açma ve poğaça 20 lira, bir şise su 10 lira, çay 20 lira, kaşarlı 
tost ise 50 liradan satılacak. Esnaf lokantalarında 30-35 liraya bulunabilen çorba kantinler-
de 40 lira, 3 çeşit tabildot yemek için ise öğrenci ve öğretmenlerden 130 lira alınacak. Bu 
fiyatlara göre bir çocuk okulda 1 günde sadece 1 kaşarlı tost yese ve iki su içse ayda 1400 
lira para ödemek zorunda kalıyor. Siz hala neden yemek vereceğinizi mi soruyorsunuz? 
Siz bizimle dalga mı geçiyorsunuz? Siz neden böylesiniz? Çocukların yemek seçecek 
durumları falan yok. Çocuklar aç...''

CHP Genel Başkan Yardımcısı Suat Özçağdaş, dün Burdur'da konuştu

YENİ GÜN MEDYA
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GÜNDEM
HUKUK

“Yeni Anayasa tartışmalarının
  sağlıklı bir karşılığı yok!”

Türkiye Barolar Birliği Başkanı (TBB) Sağkan Burdur’da konuştu: “Temel hak ve özgürlüklerin ihlal edildiği 
bir ortamda yeni bir anayasa tartışması açmak yurttaş nezdinde sağlıklı bir karşılık bulmayacaktır”

Önceki gün Burdur’da konuşan Türkiye Barolar Birliği 
Başkanı Avukat Erinç Sağkan, hukuk konularında 
önemli mesajlar verdi.

Erdenç Sağkan; “Türkiye’de eğer bir anayasa tartışması 
yapılacaksa, darbe dönemi anayasasından kurtulalım diyorsak 
öncelikle anayasal devlet, anayasal demokrasi sisteminden 
uzaklaşılan, hiçbir yapıcı sorunun çözümünü sağlamadan 
anayasa tartışmasının vatandaş nezdinde bir anlamı olmayaca-
ğını üzülerek ifade etmek durumundayım. Anayasa’daki temel 
hak ve özgürlüklerin ihlal edildiği bir ortamda maalesef ki yeni 
bir anayasa tartışmasını açmak yurttaş nezdinde sağlıklı bir 
karşılık bulmayacaktır. 

O sebeple ben bütün bu unsurların altını çizerken Türkiye’de 
bir anayasa değişikliği gündemine, Türkiye’de yargının hızlandı-
rılması, yargının bağımsızlığı için yapılacak olan düzenlemelere 
Türkiye Barolar Birliği’nin de Baroların da bütün kurumsal 
birikimi ve örgüt yapısıyla az önce belirttiğim şartların sağlan-
ması halinde destek olmaya hazır olduğumu ifade etmek 
isterim. Ancak öncelikle anayasal demokrasi anlayışına zarar 
veren uygulamalardan özellikle kaçınılması gerektiğini ve 
mevcut anayasanın ihlal edilen maddelerine ilişkin olarak da bu 
ihlallerin son bulması gerektiğinin uyarısını yapmak durumunda-
yım.” dedi. 

Türkiye Barolar Birliği Başkanı Avukat Erinç Sağkan, bir dizi 
ziyaretlerde bulunmak üzere Burdur’a geldi. Sağkan, Burdur 
Barosu tarafından avukatlık mesleğinde 40 ve 50 yılı geride 
bırakan avukatlar için düzenlenen programa da katıldı. Burdur 
Baro Başkanı Avukat Ramazan Gedik, kentte görev yapan 
avukatlar ve stajyer avukatların katıldığı programda Türkiye 
Barolar Birliği Başkanı Avukat Erinç Sağkan, avukatlık mesleğin-
de 40 ve 50. yıllarını tamamlayan avukatlara plaketlerini takdim 
etti. Sağkan, ruhsat alan yeni avukatların yemininin ardından 
cübbelerini giydirerek ruhsatlarını teslim etti.

  ***************
Programda yaptığı konuşmada gündeme dair açıklamalarda 

bulunan Türkiye Barolar Birliği Başkanı Avukat Erinç Sağkan 
şunları söyledi;
“Bizlere düşen görev Hakimiyle, Savcısıyla, Avukatıyla 
hep birlikte yurttaşlarımızın hukuka olan güvenini tekrar 
tesis etmektir”

“Bugün sokağa çıktığımızda insanların hukuka olan 
güvenlerinde ciddi bir azalma olduğu görülüyor ve bizim 
ülkemizin de maalesef ki yargı bağımsızlığı konusunda, 
hukukun üstünlüğü konusunda ciddi sıkıntılar yaşadığı, 
sistemimizin ciddi sorunlara sebebiyet verdiği, çok geciken 
adaletin artık vatandaş nezdinde adaletsizlikle eş değer 
olduğu gibi çok köklü sorunlarımız var. 

Bunlar birer gerçek. 
Türkiye’de çözülmesi gereken en başlıca sorunların yargı 

bağımsızlığına dönük vatandaştaki algının giderilmesi, 
gerçekten güvenebilecekleri, sırtlarını yasladıklarında adaletin 
tesisine olan inançlarını tazeleyebilecekleri bir hukuk sistemini 
el birliği ile inşa etmek zorundayız. 

‘Geciken adalet, adelet değildir’ cümlesi o geciken adalet 
sorununu yaşamayanlar bakımından 
son derece hoş bir cümle ancak hakkına 
ulaşmak için yıllarca mahkeme kapıla-
rında sürünmek zorunda kalan vatan-
daşlar bakımından ise çok ama çok 
büyük bir soruna tekabül etmekte. 

Bugün baktığımızda en basit dava 
dosyalarının bile 3 yıl, 4 yıl, 5 yıl sürdüğü 
ve içerisinde bulunduğumuz iktisadi kriz 
ortamında alacaklının hakkına kavuş-
maktan son derece uzaklaştığı, cezalan-
dırma konusundaki yurttaşın nezdinde 

oluşan cezasızlık algısının maalesef ki artık perçinlendiği bir 
süreçte bizlere düşen görev Hakimiyle, Savcısıyla, Avukatıyla hep 
birlikte yurttaşlarımızın hukuka olan güvenini tekrar tesis etmektir. 

“Anayasa’daki temel hak ve özgürlüklerin ihlal edildiği 
bir ortamda maalesef ki yeni bir anayasa tartışmasını 
açmak yurttaş nezdinde sağlıklı bir karşılık bulmayacaktır”

Anayasa Mahkemesi kararlarının uygulanmadığı bir 
düzende maalesef ki bunu başarmaktan çok uzak olduğumuzu 
ifade etmek durumundayım. Bunu üzülerek ifade ediyorum. 
Çünkü ben yargı sisteminin çok önemli bir parçası olan ve 
yargının asli kurucu unsurlarından olan savunma makamını 
temsilen burada bulunuyorum. 

Haliyle yaşanan sürecin, o sürece bir dahlimiz olmasada 
yarattığı sıkıntıyı kılcal damarlarımıza kadar sorumluluk 
anlamında da hissediyoruz. Bizim dışımızda gelişen olaylardır 
deyip kenara çekilmek gibi bir lüksümüz yok. Buna hiç sebebiyet 
vermedik diyerek arkamıza yaslanıp olanı, biteni seyredemeyiz. 
Sonuçta bu çarkın bir parçasıyız. 

Ancak bağımsız kalan ve doğruyu söylemekten çekinmeyen 
bir parçasıyız. O nedenle Türkiye’de eğer bir anayasa tartışması 
yapılacaksa, darbe dönemi anayasasından kurtulalım diyorsak 
öncelikle anayasal devlet, anayasal demokrasi sisteminden 
uzaklaşılan, hiçbir yapıcı sorunun çözümünü sağlamadan 
anayasa tartışmasının vatandaş nezdinde bir anlamı olmayaca-
ğını üzülerek ifade etmek durumundayım.

 Anayasa’daki temel hak ve özgürlüklerin ihlal edildiği bir 
ortamda maalesef ki yeni bir anayasa tartışmasını açmak 
yurttaş nezdinde sağlıklı bir karşılık bulmayacaktır. 

O sebeple ben bütün bu unsurların altını çizerken Türkiye’de 
bir anayasa değişikliği gündemine, Türkiye’de yargının hızlandı-
rılması, yargının bağımsızlığı için yapılacak olan düzenlemelere 
Türkiye Barolar Birliği’nin de Baroların da bütün kurumsal 
birikimi ve örgüt yapısıyla az önce belirttiğim şartların sağlan-
ması halinde destek olmaya hazır olduğumu ifade etmek 
isterim. 

Ancak öncelikle anayasal demokrasi anlayışına zarar veren 
uygulamalardan özellikle kaçınılması gerektiğini ve mevcut 
anayasanın ihlal edilen maddelerine ilişkin olarak da bu ihlalle-
rin son bulması gerektiğinin uyarısını yapmak durumundayım. 

                         ***************
“Narin kızımıza karşı canice işlenen cinayete kimler 
sebep verdiyse en ağır şekilde cezalandırılacağına olan 
inancımı tam anlamıyla koruduğumu ifade etmek 
durumundayım”

Narin kızımızın dava dosyasını ilk günden itibaren Diyarba-
kır Baromuzla birlikte etkin şekilde takip ediyoruz. Ben olayın 
tüm ayrıntılarıyla ortaya çıkacağına ve bu canice işlenen cina- 
yete kimler sebep verdiyse en ağır şekilde cezalandırılacağına 
olan inancımı tam anlamıyla koruduğumu ifade etmek duru- 
mundayım. 

Maalesef soruşturma sürecinde bazı yanlışların da olduğu-
nun altını çizmek gerekiyor. Özellikle bu noktada Diyarbakır 
Baromuzun sürece dair inanılmaz nitelikli bir çalışma sergilediği-
ni tüm kamuoyuyla paylaşmak isterim. İlk günden itibaren tüm 
soruşturma dosyasını etkin bir şekilde takip etmiştir Baromuz ve 
soruşturmanın gizliliğine riayet ederek soruşturmanın selameti-
ne en ufak şekilde zarar gelmemesi için aldığı bilgilerin hiçbirisini 
kamuoyuyla paylaşmamıştır. 

Ancak görüyoruz ki soruşturmanın gizliliği kararına rağmen 
ifadelerin çarşaf çarşaf maalesef ki basına yansıdığı bir süreci 
yaşıyoruz. Basın mensuplarının görevi tabiiki bu bilgileri kamuo-
yuyla paylaşmaktır. Ancak yürütülen soruşturmada özellikle 
toplanan deliller bakımından yapılan bir değerlendirmede sanık- 
ların ya da şüphelilerin ifadelerinin bu soruşturma açısından çok 
önemli olduğunu gördüğümüzde ifadelerin dışarıya sızdırılması-
nın bu soruşturmanın selameti bakımından çok ciddi zararlara 
tekabül edeceğini de bir hukukçu olarak görmekteyiz. Ancak 
dediğim gibi Diyarbakır Baromuz bu konuda bütün hassasiyetiyle 
bu dosyayı takip etmektedir. 

“Bir insan olarak, bir hukukçu olarak idam cezasına her 
zaman karşı olan birisiyim”

İdam cezasına gelecek olursak; ben bireysel olarak, bir 
insan olarak, bir hukukçu olarak idam cezasına her zaman karşı 
olan birisiyim. Bunun birçok tartışmasını yürütebiliriz. Ancak ben 
bir sefer bile olsa suçsuz birinin cezalandırılması halinde yaşana-
cak olan vicdan azabına kimsenin dahil olmamasına inananlar-
danım. Bizim ceza adalet sistemimizde hiçbir yanlış yapılmıyor 
diyebilecek tek bir kişi bile çıkmaz. Ancak bu yanlışlar aynı zamanda 
bazı zararlara sebebiyet verir. 

Bugün baktığınızda haksız gözaltı ve tutuklamalardan 
dolayı devlet milyonlarca lira tazminat ödüyor. Davanın sonunda 
kişiler beraat ettiği zaman milyonlarca lira tazminat ödüyorsu-
nuz. Yıllar sonra suçsuzluğu ortaya çıkan insanlar oluyor. 

Bu insanların başında idam cezası gibi bir kılıç sallandırıl-
masının hatta uygulamaya sokulmasının geri dönülemez, telafisi 
imkansız zararlara sebebiyet vereceği hepimizin bildiği bir 
gerçektir.

 Kaldı ki ceza adalet sistemi bakımından baktığınızda 
caydırıcılık anlamında da idam cezasının uygulandığı ülkelerde 
de bu tip suçlarda oransal olarak herhangi bir azalma olmadığı-
nı görüyoruz. Bizde cezalandırmanın amacı tabiki öncelikle 
caydırıcılık, devamında ıslah oluyor. Haliyle caydırıcı cezaların 
uygulanması ancak cezalandırmadaki temel felsefe olan ıslah 
unsurunun da muhakkak göz önüne alınması gerektiği inancın-
dayım.

“Bir dönem daha yetkiyi genel kurulumuzdan
 talep edeceğim”

Evet adayım. Bu kadar net hiçbir yerde dile getirmemiştim. 
Ben 2018 yılında Ankara Barosu başkanı olmuştum. 2021 yılında 
genel kuruluma çok büyük bir gönül rahatlığıyla çıktım. Çünkü 
avukat meslektaşlarımız doğru ya da yanlış yaptığımızı iyi 
değerlendirecek grup. Haliyle burada 3 yıllık bir çalışma dönemi 
geçirdim. İlk günden itibaren hukukun üstünlüğü ilkesinin hayata 
geçmesi için mücadele veren bir Türkiye Barolar Birliği çizgisini 
ortaya koymaya gayret ettik. Mesleğin sorunlarının çözülmesi 

için 81 baromuzla birlikte bir mücadele içerisinde 
yer aldık. Gönül rahatlığıyla 2024 Aralık ayında 
genel kurulun iradesine kendimizi emanet edeceğiz. 
Bir dönem daha yetkiyi genel kurulumuzdan talep 
edeceğim. Genel kurulumuz bu 3 yıldaki gördükleri 
pratiği değerlendirecektir. Eğer bizi başarılı görüyor-
larsa devam etmemiz noktasında tekrar yetkiyi bize 
vereceklerdir. Eğer başarısız görüyorlarsa da zaten 
benim burada devam etmemin hiçbir anlamı olmaz. 
O yüzden gönül rahatlığıyla genel kurulun önüne 
çıkıp kendimizi genel kurulumuza emanet edeceğiz.”

Türkiye 
Barolar 
Birliği 
Başkanı 
Avukat 
Erinç 
Sağkan

Burdur Barosu

YENİ GÜN MEDYA

Burdur’da Avukatlar



■ HABER MERKEZİ

Sayfa / 8  arka kapak 20 Eylül 2024 Cuma
        

YEREL
GÜNDEM

Türkiye, merkezi idare kuruluşu bakımından coğrafya 
durumuna, iktisadi şartlara ve kamu hizmetlerinin gerekleri-
ne göre; illere (vilayetler), iller de ilçelere, ilçeler de bucaklara 
bölünmüştür.

İdari yapımızda, il genel idaresinin başı ve mercii Vali’dir. 
Valiler il’in yönetiminden Cumhurbaşkanı’na karşı 

sorumludur. Valilik görevi hem temsil makamıdır, Cumhur-
başkanı adına il’i temsil eder hem de yürütme, icraat makamı, 
idari yürütme vasıtasıdır.

Ülkemizde Valilik görevi teknik olarak bu şekilde 
tanımlanıyor.

                          *************
Böyle bir girişe, hatırlatmaya niye gerek duyduk?
Uzun bir süredir beklenen yaz dönemi Valiler kararna-

mesi, gecikmeli de olsa (güz’e sarktı) önceki gün Çarşam-
ba’yı Perşembe’ye bağlayan gece, 2024/321 Sayılı Cumhur-
başkanlığı kararnamesi 19 Eylül 2024 tarihli Resmi Gaze-
te'de yayımlandı. İçerisinde Burdur’un de yer aldığı 16 il’de 
Valiler değişti.

Valiler kararnamesi, Türkiye’de Valilerin atanması veya 
görev yerlerinin değiştirilmesi için çıkarılan resmi bir belge. 
Bu kararname, İçişleri Bakanlığı’nın hazırlığı, Cumhurbaş-
kanı’nın onayı ile yürürlüğe giriyor. Valiler, il genel idaresi-
nin başı olarak, hükümet kararlarının, tüzük ve kanunların 
il düzeyinde uygulanmasını sağlar ve denetler.

Valilik kurumu, gerek Cumhuriyet dönemi gerek Os- 
manlı İmparatorluğu döneminde bizim tarihimizde, idari 
sistemimizde önemli bir yer tutar. 

‘Tarih, kültür, eğitim kenti’ Burdur’umuzda da Valiler, 
ilimizin gelişiminde öncü rol, misyon üstlenmişlerdir. 
Osmanlı döneminde ‘mutasarrıflık’ iken, Cumhuriyet’le 
birlikte direkt il olma hakkı kazanan vilayetlerden olan 
Burdur’da Valiler, Valilerin çalışmaları, görev süreleri, 
atama kararları hep tartışma konusu olmuş, yerel günde-
mi meşgul etmiştir...

Bugünkü yazımızda bir yandan geçmişe uzanarak, 
Burdur’daki Valiler ile ilgili  bazı hatırlatmalarda bulunup, 
istatistiki bilgileri paylaşırken bir yandan da son atama 
kararına gelerek, Burdur’daki Vali değişiklikleri mevzusunu 
ele almaya çalışacağız.

        **************
Cumhuriyet ile birlikte Burdur’da görev yapan Valiler 

serisi (Dünden Bugüne Burdur Valileri) Sefa Apaydın ile 
başlıyor.  30.11.1921 - 22.09.1923 tarihleri arasında görev 
yapan Sefa Apaydın Burdur’daki görev yapan ilk Vali olarak 
kabul ediliyor. 01.01.1924 - 01.01.1925 yılları arasında da 
Faik Üstün görev yapan ikinci Burdur Valisi.

Burdur’da şimdiye kadar görev yapan Vali sayısı 51. 
Son atama kararı ile Burdur’un ilk kadın valisi olan Tülay 
Baydar Bilgihan Burdur’un 52’inci Valisi...

30.11.1921’den  19.09.2024’te uzanan 102 yıllık 
süreçte, 52 Vali ataması.

Burdur’da Cumhuriyet tarihi boyunca görev yapan 
Valilerin ortalama süresi 2 yıl. 

Bu süre, her zaman tartışma konusu, yerel gündemde 
Burdur’da öne çıkan bir konu başlığı olmuştur.

       **************
Bizim gibi gelişme arzusu içerisinde olan, komşu 

illere yetişme çabası içerisinde olan bir il’de ortalama iki 
yıllık süre Valiler için yeterli midir? 

Analiz yazımızın ana fikri, odak noktası, bu sorunun 
cevabını bulmakta saklı... 

Elbette; öncelikle şu hususu vurgulamak gerek; Valiler 
kararnamesi siyasi iktidarların tasarrufunda olan, sadece 
Burdur’a özgü değil, tüm illeri kapsayan bir yöntem. 

Hükümetler, Cumhurbaşkanları Vali değişikliklerini 
yaparken sadece Burdur’u, Burdur’un şartlarını gözeterek 
atama yapmıyorlar. İçinde pek çok il’in, rotasyonun olduğu 

bir uygulama Vali tayinleri... Bizim yazımız da; idari açıdan 
rutin bir uygulamanın ilimize olan etkisini ortaya koymayı 
amaçlıyor.

Bu noktada yönelttiğimiz suale doğru bir istikamet çize- 
bilmek, doğru tespitler yapabilmek için çok da rakamlara 
boğulmadan, “Valilerin Burdur’daki görev sürelerinin 
kısalığına, idari istikrarsızlığa...”  dikkat çekmek istiyorum.

Cumhuriyet döneminde Burdur’da görev yapan Valile-
rin tahlili faslında, 102 yıllık geçen süreyi kabaca beş ayrı 
döneme, periyotlara ayırmak mümkün... 

1921 - 1950 yılları arasını Tek Parti - Erken Cumhuriyet 
dönemi, 1950 - 1960 yılları arası 10 yıllık Demokrat Parti ik- 
tidarı dönemi, 27 Mayıs 1960 askeri darbesi’nden sonra 
12 Eylül 1980’e doğru giden 20 yıllık süreci üçüncü dönem, 
1980’den 2000 yılına kadarki süreyi dördüncü dönem, 2000 
ile 2024 yılları arasındaki son 24 seneyi ise; beşinci dönem 
diye tasnif edebiliriz. 

Bu şekilde baktığımızda da yine ‘ortalama iki yıllık bir 
görev süresi gerçeği ile’ karşılaşıyoruz. 

     ****************
Tek Parti döneminde 1921 - 1950 yılları arasındaki 

yaklaşık 30 yıllık sürede 14 Vali görev yapmış. 1950 - 1960 
yılları arasındaki 10 yıllık DP iktidarı döneminde ise; 7 Vali 
görev yapmış. Burada iki yıllık görev süresi ortalaması bir 
buçuk yıla düşüyor. 1960 -1980 yılları arasındaki 20 yıl da 
10 Vali görev yapmış, ortalama görev süresi 2 yıl. 1980 
ihtilali sonrası, 2000 yılına kadar ise,10 Vali Burdur’da 
vazifesini yerine getirirken, 2000’den bu yana son 24 yıl da 
ise; 12 Vali Burdur’a atanmış. 2000’li yılları değerlendirirken 
3 Kasım 2002 erken genel seçimlerinden bu yana 22 yıldır 
kesintisiz bir şekilde iktidarda olan AK Parti, Burdur’a bu 
süreçte 11 Vali görevlendirmiş (rahmetli Rasih Özbek Vali iki 
kez görev yaptığı için bu sayı 12 diye de sayılabilir) AK Parti ikti- 
darlarında da Burdur’da bir Vali’nin ortalama iki yıl görevde 
kaldığını görüyoruz. 

       ****************
Peki; ‘bu 2 yıl realitesini’ aşabilen Valilere de hemen 

göz atalım. Burdur’da iki kez görev yapan Valilerden biri 
olan Recai Tosyalı 1980 ihtilali öncesinde iki yılı aşan bir görev 
yaparken, 1990’lı yıllarda DYP - SHP koalisyon hükümeti dönemin-
de 21.02.1992 - 17.04.1996 tarihleri arasında 4 yılı aşan Valilik 
yaptı. Erken Cumhuriyet döneminin efsane Burdur Valilerinden, 
vurularak şehit olan Hazım Bey Burdur’da 5 yıl (26.11.1929 - 
08.09.1934), 03.02.1966 - 16.09.1970 tarihleri arasında Şevket 
Güres 4 yıl, aradan geçen 53 yıllık süreye rağmen Burdur’da halen 
hatırlanan, konuşulan, tartışılan Vali’si Ömer Naci Bozkurt da 
04.07.1971 - 21.06.1975 tarihleri arasında 4 yıl boyunca Burdur’da 
görev yapan Valilerden biri oldu. 

  ***************
Ve; gelelim güncele, günümüze... 
2017 Haziran ayından İçişleri Bakanlığı Genel Sekreter-

liği görevini yürütmekte iken; 05/11/2018 - 13/08/2023 tarih- 
leri arasında Kars Valisi olarak, aynı zamanda 02/10/2020 - 
15/08/2023 tarihleri arasında Kars Belediye Başkan V. ola- 
rak, toplam da beş yıl görev yapan Vali Türker Öksüz, geçti- 
ğimiz yıl 9 Ağustos 2023 tarih ve 2023/376 sayılı Cumhur-
başkanlığı atama kararı ile Burdur Valisi olmuştu. 

18 Ağustos 2023 tarihinde Burdur’a gelerek yeni 
görevine başlayan Vali Türker Öksüz’ün ilimizdeki görev 
süresi ise; 13 ay oldu. 19 Eylül 2024 kararnamesiyle Vali 
Türker Öksüz, Burdur’da 1 yıl 1 ay hizmet edebilme imkanı 
buldu.

     ****************
Başta da vurguladığımız gibi; Valiler kararnamesi, Vali 

değişiklikleri sadece Burdur ile sınırlı olmayan, Burdur’a 
özgü bir karar değil. İktidarın, Sayın Cumhurbaşkanımızın 
pek çok kriteri, gelişmeyi dikkate alarak yetkisini kullandığı 
bir tercih. 

Lakin; biz ise, arşivlerden, geçmişten, önceki tecrübe-
lerimizden yararlanarak Burdur’a atanan Valilerin görev 
süresinin yetersiz oluşunu vurgulamak istiyorum. 

Zaten; birinci seneyi  il’i, Burdur’daki dinamikleri, 
vilayetin kapasitesini, potansiyelini öğrenme, yakından 
tanıma olarak değerlendirirsek, tam da Burdur’a alışan,  
Burdur’u öğrenen, imkanlar çerçevesinde projelerini 
şekillendirmeye başlayan bir Vali’nin ikinci yıl, ikinci 
yılın ortası gibi sürelerde değiştirilmesinin Burdur’a pek 
bir değer katmadığını, aksine idari istikrarsızlığın, pek 
çok yapısal problemi olan bir kent’te başka bir soruna 
daha yol açtığına inanıyoruz. 

Bu durum; Burdur’da yıllardır dile getirilmesine rağmen 
(yerel basın arşivlerinde bugünkü yazımıza benzer haberler, 
beklentileri ortaya koyan yazılar var) güçlü, etkili AK Parti 
iktidarları döneminde de bir türlü hayata geçirilemedi. Uzun 
bir süre görev yapan Valilerden ziyade iki yıl da bir rotasyo-
nun yaşandığı bir süreci çeyrek asırdır yaşıyoruz...

Valiler, zaten bu gerçeği kabullenerek, profesyonel bir 
şekilde mesleklerini icra etmeye çalışıyorlar. Onlar için iller, 
bu tür görevler geçici. Gelirler, hizmet ederler, giderler... 
Devletin işleyişi, çarkı böyledir. Kamu bürokrasisi bu anla- 
yışla çalışır. 

 Hepsine eyvallah da; Burdur gibi gelişme, büyüme, 
kalkınma iddiası taşıyan illerde, bu işleyişi, realiteyi kabul 
etmekle birlikte Burdur’un hedeflerini yakalama, etkin 
icra noktasında önünü görebilen, projelerini hayata geçi- 
rebilme imkanı, fırsatı yakalayan Valilere ihtiyacımız var...

  ************
İşte; Türker Bey, tabiiki her il’in şartları, imkanları,  

konjönktür farklı olmakla birlikte Burdur’a gelmeden 
önce, beş yıl görev yaptığı Kars’ta yaptıklarıyla iz bıraktı, 
kalıcı eserler bıraktı. Bir benzeri de burada olabilirdi. 
Burdur’da da daha farklı başarı hikâyeleri eklenebilirdi. 

Vali Türker Öksüz, devlet - millet bütünleşmesi, 
temsil kabiliyeti, şu zor ekonomik koşullarda bile devleti, 
milleti önceleyen tasarrufçu duruşu, yetkisini kullanan bir 
kamu yöneticisi profili çizdi. 

Eğer; görevine devam edebilseydi, eğitim projeleri ile 
turizm vizyonunun meyvelerini de almaya başladığı bir 
sürece girmiştik. Salda Gölü’ndeki balon hamlesine, tanı- 
tım atağına  şehir merkezindeki en merkezi nokta Cumhu-
riyet Meydanı’ndaki İl Özel İaresi binası için hazırlattığı 
projeyle yeni bir bakış açısı, vizyon eklenebilirdi. Yine 
hazırlıklarını sürdürdüğü Burdur Gölü kenarındaki büyük 
ölçekli projesi, kenti daha cazip bir noktaya taşıyabilirdi... 

     ****************
Burdur’un gelişimi noktasında aslında Vali değişik-

likleri bir bakıma bizim için, Burdur’un dinamikleri için 
bir öz eleştiri, sorgulama fırsatı. 

 Valiler değişiyor da, biz ne yapıyoruz? 
  ****************
Burdur’un en öne çıkan temel sorunlarının çözümü 

noktasında Burdur’daki dinamikler, bileşenler neler 
yapıyor? 

Kamu kurumları, siyasiler, yerel yönetimler, sivil 
toplum kuruluşları, meslek odaları, üniversite, muhtar-
lar, özel sektör, basın, listeyi daha da uzatabiliriz, 
kısacası geniş yelpazede hepimiz Burdur için ne yapı- 
yoruz?  Sorunlarımıza, bu il’in değerlerine, potansiyeli-
ne yeterince sahip çıkıyor muyuz? Dertleniyor muyuz? 
Birlikte hareket edebiliyor muyuz? ‘Ortak Burdur ideali’ 
etrafında kenetlenebiliyor muyuz?

                  ****************
Bu sorular, kilit sorular. 
Bu suallere doğru, gerçekçi yanıtlar verebildiğimiz-

de, Burdur’a sahip çıkabildiğimizde, Vali tayinleri, deği- 
şiklikleri asıl mevzu, odak konu olmaktan çıkar.

BURDUR’DA VALİ DEĞİŞİKLİKLERİYeni Gün Analiz  
Kürşat Tuncel

19 Eylül 2024 tarihli Resmi Gazete’de 
yayınlanan 2024/321 Sayılı Cumhurbaş-
kanlığı kararnamesi ile Burdur'da 
mevcut Vali Türker Öksüz merkeze 
görevlendirilirken, yeni Burdur Valisi 
Tülay Baydar Bilgihan oldu.

Bu atama, Burdur tarihinde bir ilk olma 
özelliği taşıyor, Burdur'da ilk kez bir kadın 
mülki idare amiri olarak görev yapacak.

Tülay Baydar 
Bilgihan, İçişleri 
Bakanlığı’nda 
Personel Genel 
Müdür Yardımcısı 
olarak görev 
yapıyordu...

Tülay Baydar 
Bilgihan, Bur- 
dur'da ilk kez 
bir Kadın Vali 
unvanı ile 
Burdur'da göre- 
vine başlayacak.

Burdur'a atanan yeni Vali'nin özgeçmişi, 
daha önce nerelerde görev yaptığı, meslek 
birikimi, Burdur kamuoyuna en çok merak 
edilen konuların başında geliyor.

Ankara'da merkezde İçişleri Bakanlı-
ğı'ndaki görevinden önce en son 2017-2022 
yılları arasında Ankara Gölbaşı Kaymakamlı-
ğı görevini yürüten Tülay Baydar Bilgihan'ın 
özgeçmişi şöyle;

1978 yılında Ağrı’nın Tutak ilçesinde 
doğdu. 

1998 yılında Gazi Üniversitesi İktisadi ve 
İdari Bilimler Fakültesi Kamu Yönetimi 
Bölümü’nü bitirdikten sonra 2000 yılında 
Mülki İdare Amirliği mesleğine Kaymakam 
adayı olarak başladı ve yaklaşık üç yıl süren bir 
eğitim sonrasında sırasıyla Isparta-Yenişar 
Bademli, Erzurum- Köprüköy, Malatya- 
Hekimhan, Denizli- Kale ve Babadağ, Kayma-
kamlığı, Erzincan Vali Yardımcılığı, Yalova-Ar-
mutlu Kaymakamlığı, Kayseri - Hacılar 
Kaymakamlığı, Nüfus ve Vatandaşlık İşleri 
Genel Müdürlüğünde Şube Müdürlüğü ve 
Kimlik Kartları Daire Başkanlığını, 2017-2022 
yılları arasında Ankara-Gölbaşı Kaymakamlığı 
görevlerini yürüttü.

    Tülay Baydar Bilgihan 26 Ağustos 2022 
tarihinde İller İdaresi Genel Müdürlüğünde 
Genel Müdür Yardımcılığı görevine başladı.

 24 Ağustos 2023 tarihli Resmi Gazetede 
yayımlanan Cumhurbaşkanlığı Kararnamesi ile 
Personel Genel Müdürlüğü Genel Müdür 
Yardımcısı olarak atandı.

  Ankara Üniversitesi Sosyal Bilimler 
Enstitüsü’nde Yönetim Bilimleri alanındaki 
yüksek lisans çalışması neticesinde “İngilte-
re’deki Yönetim Etiği Çalışmaları” konulu 
tezini hazırlayan Tülay Baydar Bilgihan ,
2008 yılında İçişleri Bakanlığı tarafından 
gönderildiği İngiltere’nin Portsmouth Üniversi-
tesi’nde ise Avrupa Birliği çalışmaları üzerine 
yüksek lisans yapmış ve tezini “Çevreci Sivil 
Toplum Kuruluşlarının Rolü ve AB’deki 
Demokrasi Açığı Sorunu” üzerine tamamladı.

  Erzurum’un Köprüköy ilçesinde kız 
çocuklarının okullaşmasına dönük çalışmaları 
dolayısıyla 2006 yılında Türkiye Milli Olimpi-
yat Komitesi tarafından “Şeref Diploması” 
ödülüne, Gölbaşı ilçesindeki çalışmaları nede- 
niyle de 2022 yılında Türk İdareciler Derneği 
tarafından “Şehit Kaymakam Muhammet Fatih 
Safitürk Üstün Hizmet Ödülüne” layık 
görüldü.

   İyi derece İngilizce bilen, Burdur’un yeni 
Valisi Tülay Baydar Bilgihan evli ve iki çocuk 
annesi.


